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Protokół nr XX/2012 
z XX Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 5 lipca 2012 r. 
 
W XX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica oraz Radca Prawny – Elżbieta 
Zajączkowska – Matejko.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 13 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Pan Mariusz Kociński – odnośnie pkt. VIII i IX w porządku obrad – z materiałami, 
których dostarczenie jest wymagane na 7 dni przed terminem sesji, nie została 
dostarczona chociażby treść tych skarg i uważam, że jest to niezgodne z ustawą o 
samorządzie gminnym i te punkty powinny być przeniesione na następną sesję, ale 
proszę, żeby ustosunkował się do tego radca prawny. Jest to tylko moja obawa, że 
może to być niezgodne z przepisami.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- chciałbym dodatkowo wyjaśnić, 
że skarga została złożona przez mieszkańca miejscowości Straszyn do Rady 
Gminy i jako Przewodniczący Rady skierowałem skargę do rozpatrzenia przez 
Nadzór Wojewody. Do ostatniej chwili czekaliśmy na odpowiedź z urzędu i wczoraj 
w godzinach popołudniowych dopiero ją otrzymaliśmy. Stąd na posiedzeniach 
komisji stałych w dniu wczorajszym była odpowiedź omawiana, a w dniu 
dzisiejszym państwo radni mają możliwość zapoznania się zarówno ponownie ze 
skargą, jak i z odpowiedzią na nią. Skarga była udostępniona w Kancelarii Rady 
Gminy i wszyscy państwo radni, którzy chcieli się z nią zapoznać mieli taką 
możliwość.  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – radca prawny – jeżeli chodzi o 
przepisy, to takich zapisów nie reguluje ustawa o samorządzie gminnym, są to 
uregulowania statutowe, więc zaraz sprawdzę dokładnie w statucie czy dotyczy to 
uchwał czy wszystkich materiałów na sesję.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- materiały te nie muszą być 
dostarczone na 7 dni przed sesją, wystarczy tylko że będą dostarczone przed 
sesją.  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – radca prawny – ustosunkowując się do 
wniosku pana radnego Kocińskiego, to jest to materia tylko statutowa, więc należy 
odnieść się tylko i wyłącznie do Statutu Gminy Pruszcz Gdański. Zgodnie z § 28 
sesje przygotowuje Przewodniczący Rady. Przygotowanie sesji obejmuje: 
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1- ustalenie porządku obrad  
2- ustalenie czasu i miejsca obrad 
3- zapewnienie dostarczenia radnym materiałów, w tym projektów uchwał 

dotyczących punktów porządku obrad. 
O terminie i miejscu i proponowanym porządku obrad sesji Rady powiadamia się 
radnych najpóźniej na 7 dni przed terminem obrad za pomocą listów poleconych 
lub w inny skuteczny sposób. Powiadomienie wraz z materiałami dotyczącymi sesji 
poświęconej uchwalaniu budżetu i sprawozdaniu z wykonania budżetu przesyła się 
radnym najpóźniej na 14 dni przed sesją. Czyli ten termin szczegółowy odnosi się 
tylko i wyłącznie do sesji poświęconej uchwalaniu budżetu i sprawozdaniu z 
wykonania budżetu. Natomiast § 28 ust. 4 wskazuje, że na 7 dni przed sesją 
Przewodniczący ma obowiązek o tym zawiadomić listem poleconym lub innym 
sposobem, ale nie ma tego terminu do dostarczenia materiałów.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto jest za przyjęciem porządku 
obrad?  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem zmian do porządku obrad 
XX sesji Rady Gminy głosowało 13 radnych. 
 
4. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokół z XIX  
Sesji został przyjęty. Czy ktoś z Państwa chce wnieść uwagi do protokółu? Jeżeli 
nie, to stwierdzam, że Protokół z XIX Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag.   
 
II. Podpisanie porozumienia w sprawie współpracy w zakresie budowy na 
potoku Rotmanka wspólnego zbiornika retencyjnego na granicy Miasta 
Pruszcz Gdański z Gminą Pruszcz Gdański. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – mamy dziś ogromną przyjemność 
spotkania się z panem Burmistrzem w celu podpisania porozumienia związanego z 
wspólną budową zbiornika retencyjnego. My o tym temacie już państwa 
informowaliśmy, nie mniej jednak, jest to dla nas trzecia deklaracja realizacji 
wspólnego zadania. Do pierwszej zaprosiliśmy miasto Pruszcz przy budowie 
szlaku kajakowego, teraz mam nadzieję, że zrealizujemy wspólnie pomysł 
rewitalizacji połączenia kolejowego, trasy 229, a dziś chcemy złożyć taką 
deklarację wspólnej realizacji zbiornika retencyjnego. Chyba tym tematem 
dotykamy najtrudniejszego problemu obu samorządów, dlatego że dziś gdybyście 
państwo zapytali co jest największym wyzwaniem przed nami, to byłoby to właśnie 
poradzenie sobie z wodami opadowymi. Ten zbiornik jest położony na granicy 
miasta i gminy, obie gminy mają przewidzianą taką inwestycję w planach 
zagospodarowania przestrzennego i jestem przekonana, że ta realizacja będzie z 
pożytkiem dla obu samorządów.  
Pan Burmistrz Janusz Wróbel – tak jak pani Wójt powiedziała, jest to trzecie 
porozumienie w ciągu ostatnich dwóch – trzech lat, jedno zrealizowane, drugie w 
trakcie realizacji, trzecie będzie zrealizowane i dzięki temu porozumieniu nasze 
obie gminy uruchomią nowe tereny inwestycyjne i przy okazji, co jest bardzo 
istotne, poprawią bezpieczeństwo przeciwpowodziowe. Z całą pewnością ta 
inwestycja będzie zrealizowana, mam dużą przyjemność, że dziś mogę tu być i 
podpisać to porozumienie.  
 
Wójt Gminy Pruszcz Gdański Magdalena Kołodziejczak oraz Burmistrz Miasta 
Pruszcz Gdański Janusz Wróbel podpisali wspólne porozumienie w sprawie 
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współpracy w zakresie budowy na potoku Rotmanka wspólnego zbiornika 
retencyjnego na granicy Miasta Pruszcz Gdański z Gminą Pruszcz Gdański.  
 
III. Wręczenie nagród za wybitne osiągnięcia sportowe. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodniczący Rady Gminy Marek 
Kowalski wręczyli stypendium za wybitne osiągnięcia sportowe Dominice 
Piwowarczyk zam. Cieplewo, dziedzina sportowa – taniec.  
 
IV. Sprawozdanie z działalności Wójta między sesjami Rady.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie, które stanowi zał. 
nr 2 do niniejszego protokołu.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – odbyło się już kolejne spotkanie z Zarządem 
Melioracji, z projektantem, który wykonuje dla miasta Pruszcza operat wodno – 
prawny związany ze zrzutem wód opadowych i roztopowych do Kanału 
Raduńskiego i pompę 21. Do dzisiaj nie możemy zaakceptować sposobu w jaki to 
ma być odprowadzone. Być może dzięki temu naszemu oporowi ruszyły prace na 
kanale, finansowane przez miasto, które miały być wykonane jesienią ubiegłego 
roku. Kolejne spotkanie odbędzie się prawdopodobnie na początku sierpnia, gdzie 
już miejmy nadzieje nasze uwagi wniesione do tego operatu zostaną 
uwzględnione. Naszym głównym wnioskiem jest retencjonowanie tej wody na 
terenie miasta Pruszcza, a nie zrzucanie jej do kanału, gdzie później zagraża ona 
okolicznym gruntom i mieszkańcom. Także chcemy iść w tym kierunku, a miasto 
nie koniecznie chce się na to zgodzić, bo wiadomo każde retencjonowanie wyłącza 
grunty z innych możliwości ich wykorzystania.  
 
V. Interpelacje i zapytania radnych.  
Pan Jerzy Mik – dwie stare sprawy: przystanek, który ulega coraz większej 
dewastacji i teraz to odbywa się na zasadzie, że skoro jest tak zniszczony to należy 
go rozwalić do końca. Następna rzecz, to wracam do swojego pomysłu sprzed lat, 
który ma duże problemy z przebiciem się, tam gdzie jest wandalizm budujmy 
trwałe, nawet mogą być nieestetyczne, wiaty, które ochronią ludzi przed opadami 
itd. Druga rzecz to ścieżka do  ul. Jasnej na ul. Tczewską – prośba, żeby w miarę 
możliwości to przyśpieszyć.  
Jest jedna rzecz dosyć istotna, w szczególności w powiązaniu z sytuacją 
klimatyczną. W ostatnim okresie nad Polską nasiliły się różne anomalie pogodowe 
typu wichury, wiatry, gradobicie. Wczoraj doszło do przykrego incydentu w 
Bisztynku w woj. warmińsko – mazurskim, gdzie zniszczone zostało całe miasto. 
Wszystko co stało na zewnątrz zostało zniszczone. Nam na szczęście takie rzeczy 
się jeszcze nie zdarzają, ale silne wiatry spowodowały już połamanie konarów na 
wielu ciągach komunikacyjnych m.in. na ul. Spacerowej w Łęgowie, na starej lipie 
na wysokości kilkunastu metrów jest połamany konar o grubości kilkudziesięciu 
centymetrów, który w każdej chwili może spaść, a pod spodem jest ciąg pieszo – 
komunikacyjny. Więc moja prośba, mimo że wiem, że to są duże koszty, i 
domyślam się, że to nie dotyczy tylko Łęgowa, żeby może przeprowadzić jakąś 
akcję przeglądu stanu drzewostanów nad ciągami komunikacyjnymi. Koszty mogą 
okazać się tego duże, bo to jest kwestia wynajęcia sprzętu technicznego, ale 
myślę, że takie rzeczy występują w całej gminie. Może te wszystkie korony drzew 
nie musiałyby być tak wysokie, może obcięcie i spowodowanie, żeby korona była 
niska, ułatwiłoby też pielęgnację tych drzew. To są sprawy takie, które mogą nas 
kosztować dużo przykrości.  
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Pan Maciej Wysocki – chciałem wrócić do spotkania, jakie miało miejsce w 
Lędowie gdy oddawaliśmy świetlicę z panem senatorem Grzybem, który obiecał 
stawić się za naszą gminą w sprawie oczyszczenia rzeki Motławy. Wiem, że pani 
Wójt wystosowała pismo do pana senatora, więc chciałbym zapytać czy cokolwiek 
się w tej sprawie dzieje?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – tak, tak jak mówiłam otrzymaliśmy 
pieniądze na rzekę Motławę.  
Pan Maciej Wysocki – druga sprawa, o której już nie raz mówiłem – dwa przejścia 
dla pieszych w Wiślinie. Coraz więcej mamy pojazdów, a teraz gdy szkoła została 
zamknięta, nie ma przez nią przejścia i ludzie muszą chodzić przez skrzyżowanie. 
Bardzo proszę, żeby coś zrobić w tej sprawie.  
W Lędowie na drodze powiatowej, jak jedzie się od strony Wiśliny i przekracza się 
Motławę i skręca do naszej siedziby Trzech Krajobrazów, tam są drzewa i krzaki, 
które od dołu są tak zarośnięte, że jeżeli kierowca będzie jechał dość szybko od 
strony Motławy, w stronę Lędowa, a drugi chciałby skręcić do siedziby 
Stowarzyszenia, to nie można tego zrobić.  
Chciałbym również prosić o poprawienie skrzyżowania w Lędowie ( Lędowo- Mokry 
Dwór) na płytach jumbach. U nas jeżdżą dość duże samochody i niestety płyty 
jumby na skrzyżowaniach, na zakrętach nie za bardzo zdają egzamin i te płyty w 
tej chwili tak się rozsunęły, że obawiam się żeby żaden samochód nie stanął na 
środku nie mogąc wyjechać.  
Pani Ewa Romik – pierwsza sprawa to droga, jak skręcamy w prawo w ul. 
Kościelną, to tam po ostatnich deszczach ją mocno podmyło. Jest to bardzo 
niebezpieczne.  
Druga rzecz, odnośnie wypowiedzi pana Mika – są w gminie pracownicy, którzy są 
bardzo kompetentnymi pracownikami i jeżeli chodzi o podcinanie gałęzi, które 
znajdują się na terenie gminy, to w referacie ochrony środowiska jest 
odpowiedzialna za to pani Marta Rolska i proszę mi wierzyć, że tam można 
uzyskać bezpośrednio pomoc. Nie wiedzę tutaj problemu. Dlaczego nie można się 
zwrócić bezpośrednio do pracownika gminy, który jest odpowiedzialny za to i 
chętny do pomocy?  
Pan Zbigniew Demczuk – chciałbym podziękować za inwestycję w Przejazdowie, 
ocieplenie i izolację szkoły. Poprawi to obraz tej szkoły i dodatkowo pozwoli 
zaoszczędzić pieniądze. Mam pytanie w tym temacie, chodzi o doprowadzenie tam 
gazu i zmianę ogrzewania? Bo tak rozmawialiśmy, że w tym roku ma być zmiana 
ogrzewania na gazowe i chciałabym wiedzieć czy to już jest w trakcie realizacji?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – wypowiedź nie została nagrana z powodu 
nie włączenia mikrofonu.  
Pan Jerzy Mik – chciałbym wyjaśnić, że stosujemy w tej gminie metodę 
wizytowania pracowników i w tej sytuacji próbowaliśmy to zrobić. Ale obawiam się, 
że problem nie jest problemem incydentalnym i pojedynczych drzew, ale dotyczy 
całej gminy. Tu chodzi o to, że może trzeba będzie znaleźć większe środki, które 
będą potrzebne. Nie chodzi tu tylko o obcięcie jednego konara. A jeżeli chodzi o 
konary nad ul. Spacerową to one już tam dosyć długo tkwią i próbowaliśmy 
zainteresować tym osoby odpowiedzialne i z różnych przyczyn może do tej pory te 
konary nie zostały usunięte.  
Pan Mariusz Kociński – pierwsza rzecz to uzupełnienie dziur po zimie – one 
zostały już częściowo zrobione, ale są jeszcze miejsca, gdzie prosilibyśmy o 
uzupełnienie, zwłaszcza skrzyżowanie ulic Kasztanowej, Owocowej. Tam są płyty 
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na skrzyżowaniu i są tam spore dziury, takie że można urwać koło. Widocznie tam 
ten wykonawca nie dotarł ze względu właśnie na te płyty.  
Druga rzecz to od stycznia jest nowa ustawa o ochronie zwierząt, a my jesteśmy 
nadal w tyle jeżeli chodzi o schronisko. Tu chciałbym wiedzieć, kiedy przystąpimy 
do podpisania porozumienia, bo myślę, że wszelkie przeszkody jakie mogły być 
zostały już usunięte bądź same ustąpiły, więc chcielibyśmy żeby to nastąpiło przed 
końcem wakacji, żebyśmy podjęli taką uchwałę.  
Kolejna rzecz, również dotycząca ochrony środowiska, to w Borkowie na końcu ul. 
Kasztanowej jest naturalny zbiornik, który jest tam od wielu lat, należy do prywatnej 
osoby  i początkowo zostało wokół niego nawiezione dużo wywrotek gliny i ziemi. 
Zrobiłem zdjęcia tego i przesłałem do referatu Urzędu i wiem, że sprawa toczyła się 
z tym inwestorem, żeby on nie wykonał swoich zamiarów odnośnie tego zbiornika i 
ostatnio jakiś miesiąc temu, ta nasypana glina została wyrównana i został ten 
zbiornik częściowo zasypany. Jest to karygodne i jest to przestępstwo. Chciałbym, 
żebyście się państwo tym zajęli. Wiem, że są niedobory w składzie osobowym tego 
referatu, ale to trzeba pilnie załatwić, bo zaraz stanie się tak, że on całkowicie to 
zasypie i już nic nie będzie można zrobić. Później będzie też kolejny problem ze 
spływem wód i będzie nam ją wybijało gdzieś w Borkowie w innym miejscu.  
Na zeszłej sesji zgłaszałem, że stoi woda na ul. Akacjowej. Tę wodę trzeba 
skierować do rowów, bo ona uniemożliwia tam przejazd. Także to jest istotna rzecz 
i zgłaszam ją po raz drugi.  
Pani Adriana Kubska – w imieniu kilku radnych, apeluję o otwarcie świetlic w 
miesiącach wakacyjnych. Mamy taki zwyczaj, że te świetlice w okresie letnim są 
zamknięte, a panie świetliczanki mają w tym czasie swoje urlopy. Wydaje mi się, że 
słusznym byłoby te urlopy przesunąć np. na miesiąc wrzesień, natomiast w 
miesiącach wakacyjnych, kiedy naprawdę spora ilość naszych dzieci mogłaby 
korzystać z tych placówek, to niestety nie ma pełnej dostępności do nich. Także 
proszę o otwarcie świetlic w miesiącu lipcu.  
Proszę również o przyspieszenie prac na ul. Długiej, niestety mimo, że to co jest 
tam wykonane bardzo pięknie, powoduje okresowe zalania. Jest problem z 
odpływami. Wczoraj pompowaliśmy wodę spod dwóch obiektów, ponieważ piwnice 
wręcz do połowy wysokości stały w wodzie. Na tej inwestycji nastąpiły odkrycia 
studzienek. Rozumiem, że to jest techniczne poszukiwanie miejsc odpływu wody, 
więc proszę o przyjrzenie się temu, bo jeżeli te opady będą się utrzymywały na 
takim poziomie jak teraz, to pompy strażackie będą musiały pracować cały czas.  
Mam też prośbę, żeby może zrobić taką skomasowaną akcję przy pomocy państwa 
sołtysów w sprawie barszczu Sosnowskiego. Jest teraz okres kwitnienia barszczu, 
za chwilę zostaną wytworzone nasienniki, on będzie się przenosił dalej. My mamy 
już spore sukcesy w zwalczaniu wielu siedlisk barszczu Sosnowskiego. Chcę 
przypomnieć, że jest to bardzo niebezpieczna roślina, w tym roku już jedno dziecko 
było nią bardzo mocno poparzone, do tego stopnia, że wręcz walczono o jego 
życie. Więc może warto byłoby, żeby sołtysi zwrócili uwagę w swoich 
miejscowościach czy są takie siedliska. Ja sama jak jeżdżę to widzę różne miejsca, 
gdzie warto już pojedyncze rośliny likwidować, bo to wróży sukces pozbycia się tej 
rośliny z całej gminy.  
Pan Adam Szpała – chciałbym podziękować w imieniu swoim i mieszkańców, 
szczególnie ul. Na skarpie i ul. Hoffmana, pracownikom Urzędu, pani Wójt oraz 
panu Markowi Gotartowskiemu za wielką pomoc i wsparcie przy pracach jakie 
miały miejsce na boiskach i placu zbaw w tamtym rejonie. Wsparcie polegało na 
tym, że gmina udostępniła wiele materiałów, mieszkańcy odrestaurowali pewne 
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elementy boiska i placu zabaw, powstał nowy kosz, boisko do piłki plażowej, 
siatkowej, odnowione boisko do piłki nożnej, a także miejsce na ognisko i efektem 
tego jest, że w najbliższą sobotę rusza gminna liga piłki siatkowej plażowej i z tego 
miejsca też chciałbym wszystkich państwa zaprosić. Mieszkańcy włożyli w to 
bardzo dużo pracy, wszystkie kwestie techniczne oraz montaże to jest ich zasługa. 
Mam nadzieję, że to miejsce  będzie się rozwijać, zostało włączone do wszelkich 
rozgrywek i aktywności sportowej przez OKSiR. 
 
IV. Sprawy sołeckie.  
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów.  
Pan Wiesław Zbroiński – Zarząd Stowarzyszenia w czwartek podpisał z Urzędem 
Marszałkowskim umowę na realizację zadania, dofinansowanego właśnie przez 
w/w Urząd budowy 13 tablic w 13 sołectwach. Od poniedziałku ruszy praca, myślę 
że w ciągu trzech tygodniu zostanie to zrobione. Już zaczęliśmy pisać kolejny 
projekt na zrealizowanie kolejnych tablic w pozostałych sołectwach.  
2. Zapytania i wnioski sołeckie.  
Pan Zbigniew Lewandowski – odnośnie wypowiedzi pani Kubskiej w sprawie 
inwestycji na ul. Długiej – w ciągu tej inwestycji zaprosiliśmy pana Wójta, bo 
wynikły takie nieporozumienia, że inwestor mógłby zasypać rów. Pan Wójt 
przyjechał na miejsce, wytłumaczył w czym rzecz i wszystko było załatwione. Teraz 
to jest kwestia właśnie anomalii pogodowych. Mnie też zalało przez wykonywanie 
inwestycji na ul. Przemysłowej. W każdym razie dzięki interwencji pana Wójta, jak 
również pani Wójt, która też była na miejscu, żeby załatwić sprawę, jest teraz tak 
jak jest i za to chcielibyśmy podziękować. Dziękuję więc za tę inwestycję i 
chciałbym się jeszcze dowiedzieć kiedy ruszą działania na ul. Przemysłowej? 
Pani Jadwiga Burdziuk – niespełna dwa lata temu droga nr 226 była pięknie 
zrobiona, były zrobione głębokie rowy. W tej chwili wszystkie te rowy są zarośnięte, 
wyjazd z Jagatowa jest nie wykoszony, nie dość że jest pod kątem prostym to 
jeszcze na dodatek jest zarośnięty. W tej chwili są już dość wysokie plony i jeszcze 
trochę to wróci to do stanu poprzedniego.  
Pan Edward Leszczyński – chciałbym się dowiedzieć jaki jest termin Turnieju 
Sołectw?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ponieważ termin 25 sierpnia koliduje z 
wieloma ważnymi rzeczami, propozycja jest taka, żeby ten turniej odbył się 1 
września, to jest sobota, mamy też w głowie, że jest to rocznica wybuchu drugiej 
Wojny Światowej, ale że uczczenie rocznicy takim wysiłkiem fizycznym będzie 
właściwie. Miejsce turnieju to Rusocin. Dzieci już wszystkie wrócą z wyjazdów, 
więc nie będzie argumentu, że reprezentacje są niekompletne. Dyscypliny sportu 
zostały ustalone, kilku państwa sołtysów zgłaszały uwagi do pana Gotartowskiego, 
te uwagi zostały uwzględnione.  
Pan Edward Leszczyński – za tydzień 12 lipca o godz. 18.00 zaplanowałem 
zebranie wiejskie, prosiłbym, żeby któreś z państwa wójtów mogło przybyć. Mam 
też pytanie do pana Pastuszka: w czasie budowy ronda w Cieplewie, tam jest po 
lewej stronie rów, który odprowadzał wodę z ul. Długiej i został on w pewnej 
odległości zasypany i teraz zalewa mieszkańca ul. Bursztynowej. Na ul. Długiej 
przed przejazdem kolejowym są już widoczne dwa dosyć duże pęknięcia, więc 
prosiłbym o naprawienie tego.  
Pan Tadeusz Jałoszyński – podczas składania sprawozdania nie usłyszałem nic 
na temat osiedlowych dróg w Rusocinie?  
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Pani Weronika Chmielowiec – chciałabym zapytać czy zostały poczynione jakieś 
kroki w sprawie dojazdowej na Motocross? Na ostatnim zebraniu sołtysów 
zwracałam się z prośbą o zajęcie się sprawą. Zarząd Dróg i Zieleni otrzymał pismo 
od nas w tej sprawie, ale liczę na pomoc, ponieważ już w sobotę odbędą się tam 
Mistrzostwa Europy w motocrossie i jeżeli sprawdzą się prognozy i będzie tak 
wysoka temperatura to tam ludzie będą tonąć  w kurzu. Bardzo bym prosiła, żeby 
może porosić też jakieś służby porządkowe, może Policję, o to żeby tez 
nadzorowała tam ten wjazd, ponieważ mam dwie sprzeczne informacje, pierwsza 
że ta droga jest legalna i można tam wjeżdżać, a druga informacja  z Zarządu Dróg 
i Zieleni mówi, że to nie jest droga. Więc może Gmina mogłaby ustalić razem z 
miastem Gdańskiem jaki jest status tego wjazdu i coś z tym zrobić. Wiem, że jest 
jakaś alternatywna droga dojazdu, ale ci mieszkańcy już dłużej nie mogą czekać na 
decyzję, bo zaczęły się wakacje, a dzieci nie mogą bawić się na zewnątrz z uwagi 
na tumany kurzu.  
Pan Bogdan Laskowski – do pana radnego powiatowego, proszę o wsparcie 
inwestycji – projektu budowy chodnika. Proszę żeby to pilotować w miarę swoich 
możliwości. Jeżeli będzie w przyszłym roku przetarg na obcinanie powiatowych 
dróg, to bardzo proszę, żeby może przekazać żeby były one szybciej. U mnie 
pierwsze koszenie było na koniec czerwca. To nie jest żadna anomalia, każdy z 
tych ludzi, który rozpisuje te przetargi wie kiedy trawa rośnie i wie kiedy powinno 
być wykonane koszenie. Więc gdyby nie nasza gminna kosiaraka, którą kupiliśmy z 
sołeckich funduszy, to cała nasza miejscowość byłaby zarośnięta.  
Jeżeli chodzi o Straż Gminną to pan komendant czekał na sprzęt do odławiania 
zwierząt, na razie w tym temacie, przynajmniej w mojej wsi, nic się nie dzieje, 
ewentualnie gorsze rzeczy czyli zaczęły się wakacje więc ludzi wyrzucają psy, 
czasami ze smyczą zostawiają na ulicy. Te psy są chwilowo przechowywane u 
mieszkańców, ale też nie chcę żeby oni cały czas byli tym obciążani, bo oni mają 
też swoje psy i nie dają rady. Jest to bardzo przykre, że ludzie w ten sposób się 
zachowują, szczególnie właśnie takie zachowanie obserwujemy w wakacje, gdzie 
ludzie pozbywają się zwierząt jak zabawek.  
Niedługo gmina przejmie obowiązek jeżeli chodzi o wywożenie śmieci, ale na ten 
czas widzę, że ci mieszkańcy którzy płacą podchodzą do tego tak, że jest to 
niesprawiedliwe, że inni nie wywiązują się z tych obowiązków. Oni wiedzą, że są 
tacy, którzy działają sobie bezkarnie i nie ma na nich żadnej rady. I tym również 
miała się zajmować Straż Gminna i na tą chwilę tu czegoś jeszcze brakuje, tu 
powinni się strażnicy bardziej wykazać.  
Pan Piotr Kępka – kiedy ruszy budowa świetlicy i placu zabaw? Druga rzecz to u 
nas jest staw przeciwpożarowy graniczący z boiskiem, który znajduje się na 
prywatnym terenie pana Rybaka i jest on w połowie zasypany, są tam stare opony i 
gruz. Nie wiem czy ten staw w związku  tym jest dalej przeciwpożarowy czy nie?  
Chciałbym również wesprzeć pana radnego ze Straszyna, bo moja drużyna z  
Bystrej grała sparing właśnie na boisku w Straszynie i tam byłaby prośba o 
piłkołap, bo podczas gry piłka wpadła nam kilka razy do rzeki, więc zanim 
wydostaliśmy piłkę to mecz trwał pół dnia.  
Pan Zdzisław Czerwiński – pani mówiła, że ul. Leśna jest wykonana, czy to 
dotyczy Żuławy czy Żuławki? Bo jeżeli chodzi o Żuławkę to ul. Leśna zaczyna się 
przy kościele, a kończy się na skrzyżowaniu z ul. Pod Lisewcem. Tam jest 
niedokończone 100 m.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – mówiłam o wykonanym projekcie zgodnie 
z budżetem na 2012 rok.  
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Pan Zdzisław Czerwiński – najważniejsza rzecz na tym odcinku to jest ten próg, 
który ma kilkadziesiąt lat i od tego czasu nie był naprawiany. Proszę o interwencję, 
bo miejscowi wiedzą jak jeździć i zjadą w odpowiednim momencie, ale ci którzy nie 
znają terenu mogą np. urwać miskę olejową.  
Odnośnie wypowiedzi pani Romik – rozumiem, że jak zainterweniuje w gminie pani 
radna to jest inny oddźwięk, ale co ja mogę jako sołtys. Proszę od lutego o 
usunięcie suchego, wielkiego drzewa przy mostku. Wiem, że są też procedury, ta 
pani z referatu mi to tłumaczy, ale to wszystko za długo trwa.  
Na skutek roztopów, panie Wójcie, jedna barierka na mostku leży w strudze. 
Zgłosiłem panu Jarudze ten fakt i miał pilnie to naprawić, bo tam nie ma żadnej 
lampy i może być nieszczęście.  
Pan Wiesław Zbroiński – chciałbym poprzeć wypowiedź pana Wysockiego, bo 
mieszkańcy Mokrego Dworu mają teraz naprawdę duży problem. W tygodniu jest 
bardzo duży ruch i wtedy zaczyna się problem. Po uzgodnieniach z panem 
Kubkiakiem, gdzie był przy tym pan Wójt, jest u nich wola żeby tam coś zrobić. Nie 
może być, żeby mieszkańcy z jednej miejscowości nie mieli przejścia do drugiej na 
tak ruchliwej drodze.  
Kiedyś tutaj mówiłem, że był u mnie policjant w sprawie ustawiania znaków na tej 
naszej drodze. Te znaki ograniczenia przewożenia tonażu powyżej 20 ton, stoją, 
tylko że one kończą się w Wiślinie i dalej już nie ma. Prosiłem, żeby te znaki 
informujące były na nowej obwodnicy Pruszcza, bo to głównie o to chodzi, żeby 
ciężarowe auta, które wjeżdżają na tą obwodnicę, żeby wiedziały, że nie mogą 
dalej jechać. Niestety auta dalej jeżdżą. Policja zatrzymuje tylko samochody 
osobowe i traktory, a ciężarówki dalej jeżdżą. Ostatnio widziałem jak policja 
zatrzymywała same busy, a tiry przejeżdżały bez problemu.  
Jaka będzie możliwość i ewentualny termin podejścia gminy do tematu ścieżki 
pieszo – rowerowej czy będziemy czekali aż Zarząd Dróg Wojewódzkich zacznie 
remontować drogę?  
Pan Antoni Byczyński – pierwsza sprawa dotyczy prośby, żeby wykosić boiska. 
Gdy o tym powiedziałem dowiedziałem się, że na to przyjdzie czas. To jest 
oczywiste, ale pogody nie da się załatwić, żeby była do ilości koszeń na życzenie.  
Druga sprawa to jak wygląda dojazd do przepompowni, są do wykonania prace, ale 
nie można tam przejechać. Uważam, że ta sprawa powinna być załatwiona wtedy 
kiedy zaczęto budować drogę, a nie wiem z jakich przyczyn nie zostało to zrobione 
i teraz mamy problem. Zwracałem się już w tej sprawie, pani Wójt odpowiedziała, 
że nie jeżdżą teraz tam samochody ciężarowe, a one nadal jeżdżą, rozjeżdżają to 
co pozostało i będą jeździć dopóki nie zostanie wykonana inwestycja. Natomiast 
nie można przejechać ze sprzętem rolniczym ani z jednej ani z drugiej strony, bo z 
jednej jest pole pana Rybaka, Smolenia i Słupy, a z drugiej wbite są kołki. Taka 
sprawa miała też miejsce w naszej miejscowości w innym miejscu, gdzie 
mieszkańcowi podzielili dom na pół, bo tak akurat wypadało po zrobieniu pomiaru.   
Także chciałbym wiedzieć kiedy ten dojazd będzie?  
Trzecia rzecz tyczy się fermy wiatrakowej. Wstępnie uruchomiono wiatraki i 
jesteśmy zbulwersowani. Dzień i noc jest hałas. Rozumiem, że gmina będzie 
zbierała z tego podatek, ale mieszkańcy Dziewięciu Włók będą mieli kłopot, bo 
reszta jest w dalszej odległości. Im większy wiatr tym większy jest hałas. Pan Mik 
zwrócił jakiś czas temu uwagę odnośnie narkomanii i została zrobiona diagnoza 
uzależnień, a jeżeli chodzi o tak ważną sprawę jak wiatraki, żadnych pomiarów nie 
zrobiono ani żadnych badań z tym związanych. Teraz można zmierzyć, ale pewnie 
hałas będzie w normie i zostanie że tak ma być. Przykro mi że tak się stało, 
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najwięcej problemów ma nasza miejscowość. Chyba jest to problem nie do 
rozwiązania, bo nie będziemy teraz budować muru, który by to odgrodził. Trzeba 
było tą odległość zachować. W tej chwili w gazecie oszkalowano człowieka, który 
stara się o to, żeby w przyszłości inni nie mieli takich problemów. Chciałbym 
usłyszeć jakąś odpowiedź, jak to będzie wyglądało w przyszłości.  
Pan Bogdan Laskowski – do pana radnego powiatowego, wiem, że droga u nas 
jest powiatowa i ta inwestycja jest potrzebna jeżeli chodzi o telewizję i Internet i 
wiem, że nas nikt nie musi o nic pytać, tylko może chociaż powiadomić 
telefonicznie, że coś się będzie działo, bo tak wjeżdża ciężki sprzęt, zrzuca nam 
chodnik na bok i jest to dla nas zaskoczenie. Mieszkańcy przychodzą , pytają się, a 
ja wogóle nie wiem o co chodzi. To mogłaby być tylko taka grzecznościowa 
informacja, żeby odpowiednie służby powiadomiły, że taka inwestycja jest 
uzgodniona i będzie wykonywana. Teraz mamy studzienki pozostawione gdzieś w 
rowach albo na poboczach, nie wiem czy ktoś się tym zajmie, bo moim zdaniem 
studzienka w rowie nie powinna się znaleźć. Proszę o zajęcie się tym tematem.  
Dziękuje też pani Karc za siły włożone w komunikację, bo do końca próbuje coś 
zdziałać w tym temacie. Mieliśmy ostatnio spotkanie i z tego co jest możliwe na tą 
chwilę mieszkańcy części żuławskiej są zadowoleni.  
 
V. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany budżetu gminy na rok 2012 

Projekt uchwały zreferowała M. Lica-  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Jerzy Mik – chciałbym się zapytać odnośnie projektu „Słoneczna Gmina”, czy 
to chodzi o montaż tych urządzeń, które mają panel słoneczny i wiatraczek?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – tak.  
Pan Jerzy Mik – a czy ktoś robił ekspertyzę ile kosztuje to urządzenie i jak ono 
działa,  bo ono jest chyba dość drogie? U nas w Łęgowie już z takiego urządzenia 
ten wiatraczek odfrunął, nasłonecznienie na naszym terenie jest nie za duże, w 
związku z tym tego prądu po naładowaniu starcza gdzieś do 23. Więc nie wiem czy 
do końca wyjdzie akurat słoneczna gmina, chyba bardziej pół-słoneczna. To są 
wszystko nowinki, tylko  tak naprawdę tego nikt nie analizuje pod kątem kosztów.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – złożyliśmy taki wniosek o dofinansowanie 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w wysokości 50 % do tej 
inwestycji. Te lampy są współfinansowane przez WFOŚ tylko w momencie, kiedy 
mają lokalizację bardzo mocno oddaloną od istniejącej sieci. Więc jeżeli, tak jak 
pan radny słusznie zauważył, po dokładnej analizie wybudowanie jednej lampy np. 
na końcu szlaku w Wiślinie albo w Dziewięciu Włókach, jak skręca się z 
wojewódzkiej drogi, gdzie nie ma linii, o którą mieszkańcy zwracają się od wielu lat, 
to koszt przekroczyłby kilkadziesiąt tysięcy złotych, a tutaj dostajemy 
dofinansowanie w wysokości 50 % kosztów inwestycji i nawet jeżeli ta lampa 
będzie świeciła w takich miejscach do 23 czy 24, to dokładnie nam o to chodzi, 
żeby ludzie w czasie kiedy wracają do domów mieli oświetloną drogę. Takich 
punktów na terenie gminy mamy sześć, one są jeżeli chodzi o samo urządzenie 
dość kosztowne, ale przy dotacji w takiej wysokości i niezwykle wysokim koszcie 
budowy docelowych linii, jest to absolutnie opłacalne.  
Natomiast powiedział pan o tym wiatraczku, który odleciał, to pozwolę sobie 
powiedzieć, że to były pierwsze urządzenia jakie montowaliśmy na terenie naszej 
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gminy i wyciągnęliśmy z tego naukę i wiemy, że np. w przetargu wpisujemy, że ten 
wiatraczek musi posiadać sprzęgło i on już wtedy nie odfrunie. Także my się też 
pewnych rzeczy uczymy. Sądzę, że nie płacenie za energię elektryczną, której 
cena ciągle rośnie, jest  dalece uzasadnione.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/51/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2012.  
 
2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały zreferowała M. Lica-  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/52/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański.  
 
3. wprowadzenia zmiany w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Pruszczu Gdańskim z siedzibą w Cieplewie  

Projekt uchwały zreferowała M. Grzegorczyk -  Sekretarz Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/53/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie wprowadzenia zmiany w Statucie Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Pruszczu Gdańskim z siedzibą w Cieplewie. 
 
4. zawarcia porozumienia z Komendantem Powiatowym Policji w Pruszczu 
Gdańskim przy udziale Komendanta Wojewódzkiego Policji w Gdańsku, 
dotyczącego przekazania środków pieniężnych na fundusz wsparcia Policji z 
przeznaczeniem na nagrody za osiągnięcia w służbie dla policjantów 
Komendy Powiatowej Policji w Pruszczu Gdańskim, którzy realizują zadania z 
zakresu służby prewencyjnej na obszarze Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały zreferowała M. Kołodziejczak-  Wójt Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/54/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie zawarcia porozumienia z Komendantem 
Powiatowym Policji w Pruszczu Gdańskim przy udziale Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Gdańsku, dotyczącego przekazania środków 
pieniężnych na fundusz wsparcia Policji z przeznaczeniem na nagrody za 
osiągnięcia w służbie dla policjantów Komendy Powiatowej Policji w 
Pruszczu Gdańskim, którzy realizują zadania z zakresu służby prewencyjnej 
na obszarze Gminy Pruszcz Gdański.  
 
5. uchwalenia Statutu Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały zreferowała M. Grzegorczyk -  Sekretarz Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk odczytała zmiany, które radni 
wprowadzili do Statutu Gminy Pruszcz Gdański na posiedzeniach komisji stałych 
Rady Gminy w dniu 4.07.2012 r.:  
-  § 26 ust. 2 pkt. 2 otrzymuje brzmienie „ 2) ustalenie daty, godziny i miejsca 
obrad”  
- § 44- dopisany ust. 2 otrzymuje brzmienie „ W uzasadnionych sytuacją życiową 
przypadkach zainteresowany radny, który nie może uczestniczyć w obradach sesji, 
może wnioskować o rozpatrzenie sprawy o której mowa w ust. 1 na kolejnej sesji”. 
- § 50 ust. 1 otrzymuje brzmienie: „ Protokół z sesji szczegółowo odzwierciedla jej 
przebieg”.  
- § 72 oraz 97 zmiana wyrażenia w oby dwóch paragrafach z „do końca lutego” na 
„do końca marca”.  
 
Pan Jerzy Mik – mam pytanie czy § 114 jest dobrze sformułowany? Brzmi on „ 
Wójt, w drodze zarządzenia, powołuje oraz odwołuje swojego zastępcę lub 
Zastępców  i określa ich liczbę zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie 
gminnym”, a przecież najpierw trzeba określić liczbę, a potem powołać?  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – radca prawny – nie wiedzę problemu, 
żeby zamienić kolejność. 
Pan Jerzy Mik –  § 114 miałby więc brzmienie „ Wójt określa liczbę Zastępców 
zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym oraz w drodze Zarządzenia 
powołuje ich i odwołuje”.  
Pan Mariusz Kociński – mam propozycję odnoście § 26, bo może być taka 
sytuacja jak dziś. Przewodniczący zwołuje i informuje o sesji najpóźniej na 7 dni 
przed jej terminem, a nie ma tu informacji o tym, że w tym samym czasie musi 
dostarczyć też materiały. Według tego przepisu możliwe jest dostarczenie 
materiałów nawet na dzień przed sesją. Moja propozycja jest taka, że w § 26 ust. 2 
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pkt. 3 „zapewnienie dostarczenia radnym materiałów, w tym projektów uchwał 
dotyczących poszczególnych punktów porządku obrad” dopisać po przecinki 
„najpóźniej na 7 dni przed terminem obrad”. Chciałbym, żebyśmy mieli takie dobre 
praktyki, jeżeli Przewodniczący zawiadamia nas na 7 dni przed terminem obrad, to 
też powinien nam w tym samym czasie dostarczyć materiały. Jeżeli tego nie robi to 
dla mnie jest to nie do przyjęcia.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – w związku z propozycją pana 
radnego, dziś w takim razie nie moglibyśmy rozpatrywać skargi złożonej przez 
mieszkańca Straszyna. W dniu wczorajszym dopiero wpłynęła opinia z Wydziału 
Nadzoru, o którą wcześniej wystąpiłem z pismem, stąd w porządku obrad dziś już 
mamy zapisany punkt odnośnie jej rozpatrzenia.  
Pan Mariusz Kociński – zgadzam się, ale myślę że dobrą praktyką będzie jeżeli 
ten punkt zawrzemy, bo jak pan zauważy, w kolejnym punkcie nowego Statutu 
mamy taki zapis, że w każdej chwili możemy dołączyć do porządku obrad nowy 
punkt, głosując nad nim.  Bądźmy też wobec siebie w porządku. Jeżeli ja nie mam 
materiałów na tydzień przed, dlaczego mam głosować nad czymś, na co w ogóle 
nie miałem czasu, żeby się zapoznać? 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – i tutaj jest sprzeczność, bo 
jeżeli pan mówi, że nowa forma Statutu będzie dopuszczać wniesienie do porządku 
obrad konkretnej sprawy, to również nie będzie można wcześniej, czyli na te 7 dni, 
się z nią zapoznać.  
Pan Mariusz Kociński – jeżeli pan umieści w porządku obrad na 7 dni jakąś 
sprawę to będzie pan zobligowany dostarczyć materiały.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – ale jeżeli pan wniesie na Sesji 
sprawę to też nie będzie można się z nią zapoznać na 7 dni wcześniej.  
Pan Mariusz Kociński – ale pan powiedział wcześniej, że wszystkim bardzo 
zależy, żeby to załatwić, więc ja proponuję uniwersalne rozwiązanie, uważam że 
postępowe.   
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – to nie będzie postępowe 
rozwiązanie, bo wykluczy pański wniosek o wprowadzenie czegokolwiek sesję, bo 
nie będzie dostarczonych materiałów na 7 dni przed sesją.  
Pan Mariusz Kociński – nie rozumiem tutaj czegoś, jest zapis o tym, że na 7 dni 
przed sesją pan ma dostarczyć materiały jako Przewodniczący. Dostarcza pan te 
materiały, które są ujęte w porządku obrad. Porządek obrad musi dać pan na 7 dni 
przed terminem obrad, a materiałów nie. Uważam, że to stoi w sprzeczności z 
Konstytucją, z ustawą i to nie jest w porządku. Czyli jest możliwość, że pan nam 
tych materiałów w ogóle nie dostarczy?  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – a czy zdarzyło się kiedykolwiek, 
mimo że nie ma takiego zapisu, żeby materiały nie były dostarczone na 7 dni przed 
terminem obrad?  
Pan Mariusz Kociński – zwracam się do radcy, czy jest taka możliwość wg 
starego Statutu, żeby przysłać radnym tylko porządek obrad na 7 dni przed 
terminem obrad bez materiałów?  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – radca prawny – wszystkie materiały, 
jeżeli chodzi o punkt dotyczący przygotowania uchwał, muszą być zaparafowane 
przez radcę prawnego i projekty są dostarczone radnym, w związku z powyższym 
co do uchwał w ogóle nie ma żadnej kwestii spornej, a co do pozostałych rzeczy, 
teoretycznie jest to możliwe, aczkolwiek praktyka Rady w żadnej sposób nie 
wskazuje na to, chyba że coś jest nie możliwe do przygotowania.  
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Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – ta propozycja, którą pan przedstawia 
spowoduje, że państwo w ogóle nie będą wiedzieli, że Przewodniczący planuje coś 
wprowadzić do porządku, bo nie będzie mógł tego wprowadzić jeżeli nie będzie 
miał materiałów, a na sesji i tak państwo te punkty bez materiałów głosują. Tu 
chodzi o to, że nie ma złej woli, żeby dostarczyć szybciej materiały, tylko czasami 
my sami czekamy na pewne dokumenty.  
Pan Mariusz Kociński – uważam, że tutaj treść tej skargi powinniśmy otrzymać 
wcześniej, bo ona była już złożona 30 maja 2012 r. Jeżeli jest cos do przyjęcia 
poza porządkiem obrad w dniu sesji, a już o tym wiemy to wystarczy, że dołączy 
się kartkę, że również będzie rozpatrywana jakaś sprawa. Chciałbym stworzyć po 
prostu klarowaną sytuację, im bardziej będziemy przejrzyści, tym będziemy lepiej 
postrzegani. Uważam, że to jest uniwersalne rozwiązanie, tak samo jak to, że 
wprowadzamy na sesji w każdej chwili jakiś punkt np. kończymy sesję, a ktoś 
przynosi bardzo ważny dokument i wcale nie musimy czekać miesiąc na 
rozpatrzenie, tylko Przewodniczący bądź Wójt wnosi taki punkt i Rada głosuje nad 
tym od razu. Decyduje głosowanie Rady Gminy. Jak większość zadecyduje, że ma 
to być wprowadzone, to opinia pojedynczej jednostki, która np. tego nie będzie 
chciała, się nie liczy, mamy demokrację.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – i dziś była właśnie taka 
sytuacja, że przy przyjmowaniu porządku obrad mógł pan zgłosić wniosek o nie 
przyjmowanie tego punktu do porządku obrad, on może by był przegłosowany, nie 
byłoby tematu.  
Pan Mariusz Kociński – wg nowego Statutu pan by tego punktu nie umieścił w 
porządku obrad, tylko dołączył kartkę, że taki punkt będzie głosowany. Jak pan 
uważa tak pan zrobi. Ja uważam, że to będzie krok wstecz.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – dziś nie stało nic na 
przeszkodzie, żeby pan zgłosił wniosek o nie przyjmowanie tego punktu do 
porządku obrad, natomiast pan głosował tak jak wszyscy za przyjęciem porządku 
obrad.  
Pan Mariusz Kociński – tak, ale proszę zwrócić uwagę, że radca prawny 
powiedział, że nie mam podstaw roszczeń, ponieważ Statut tego nie obejmuje. 
Proszę „nie robić mi wody z mózgu”.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – staram się tylko wyjaśnić 
sytuację.  
Pan Jerzy Mik – bardzo interesujemy się tu działalnością Rady, ale zgubiliśmy 
jedną rzecz – pracę urzędników, bo jeżeli wczoraj przyszła koło południa 
odpowiedź, to to oznacza, że pracownicy Urzędu, którzy przygotowali nam te 
stanowiska mieli naprawdę mało czasu, żeby wypracować to w sposób dobry, 
przemyślany. I w tym przypadku stawiamy pracowników urzędu pod murem. 
Pośpiech na pewno nie jest wskazany w takich sprawach.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – rzadko który pracownik, a szczególnie 
kierownicy referatów pracują do 15.30. W zasadzie każdego dnia zostajemy dłużej. 
Natomiast to jest trochę podyktowane taką próbą ciągłego jątrzenia w Straszynie, 
bo teraz próbuje upublicznić się takie hasło, że celowo się spowalnia wybór 
sołtysa. I gdybyśmy tu wszyscy mieli czyste intencje, to sytuacja była do omówienia 
i nic by się nie wydarzyło, natomiast zarzucanie Wójtowi, że nie zwołuje zebrania 
dlatego, że coś kombinuje, to nie chcę wnikać kto jaki ma w tym udział, to też 
chcemy wreszcie dla mieszkańców Straszyna, przeciąć takie napuszczanie 
jednych na drugich. Dlatego jeżeli byśmy znowu rozpatrzenie tej skargi odłożyli na 
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kolejną sesję, to tak naprawdę nie wiem jak miało by być interpretowane to 
zachowanie.  
Pan Mariusz Kociński – sensem mojej wypowiedzi nie była ta dzisiejsza sytuacja 
tylko Statut jako całość i żeby uregulować to na przyszłość.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem zgłoszonych poprawek, ustalonych w dniu wczorajszym na 
posiedzeniach Komisji stałych?  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, 1 osoba głosowała przeciwko, Rada Gminy 
przyjęła poprawki do uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Pruszcz 
Gdański.  
 
Pan Mariusz Kociński – składam wniosek o uzupełnienie § 26 ust. 2 pkt. 3 o zapis 
na końcu zdania „ najpóźniej na 7 dni przed terminem obrad”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – mamy do przegłosowania dwie 
wersje, pierwotną jaka jest w projekcie Statutu oraz ze zgłoszoną poprawką przez 
pana radnego Mariusza Kocińskiego.  
Kto z państwa radnych jest za  przyjęciem wersji, która była pierwotnie 
zaproponowana w projekcie Statutu Gminy Pruszcz Gdański tj. § 26 ust. 2 pkt. 3 
„zapewnienie dostarczenia radnym materiałów, w tym projektów uchwał 
dotyczących poszczególnych punktów porządku obrad”?  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
w/w zapisu głosowało 10 osób.  
W związku z powyższym Rada Gminy większością głosów przyjęła pierwotną 
wersje zapisu tj. § 26 ust. 2 pkt. 3 w brzmieniu: „zapewnienie dostarczenia 
radnym materiałów, w tym projektów uchwał dotyczących poszczególnych 
punktów porządku obrad”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, 1 osoba 
głosowała przeciwko,  Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/55/2012 z dnia 5 
lipca 2012 r.  w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Pruszcz Gdański.  
 
6. zmiany nazwy ulicy w miejscowości: Straszyn 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pan Mariusz Kociński – rozumiem, że macie państwo w Statucie zapis, że 
opiniuje nie zebranie wiejskie, tylko Rada Sołecka? 
Pani Danuta Kraszewska – członek rady sołeckiej wsi Straszyn – tak. 
Pan Mariusz Kociński – chciałem jeszcze zapytać czy w Łomży lub w Warszawie 
ktoś się postarał o upamiętnienie Komandora Kraszewskiego, bo ja czytałem na 
temat tej pięknej postaci, która jest wielce zasłużona?  
Pani Danuta Kraszewska – nie wiem, sprawa jest w toku, być może, że będzie w 
Warszawie.  
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/56/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości: Straszyn.  
 
7. udzielenia Powiatowi Gdańskiemu celowej pomocy finansowej na 
realizację zadania pod nazwą: „Zakup modułu do prezentacji warstwy WMS, 
umożliwiającej eksport danych pomiędzy zasobami powiatowego ośrodka 
geodezyjnego i kartograficznego, a ewidencjami Gmin 
Projekt uchwały odczytał S. Jasiak– pracownik merytoryczny. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/57/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie udzielenia Powiatowi Gdańskiemu celowej 
pomocy finansowej na realizację zadania pod nazwą: „Zakup modułu do 
prezentacji warstwy WMS, umożliwiającej eksport danych pomiędzy 
zasobami powiatowego ośrodka geodezyjnego i kartograficznego, a 
ewidencjami Gmin.  
 
8. przejęcia gruntów położonych w obrębie geodezyjnym Dziewięć Włók w 
postępowaniu scaleniowym na własność Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/58/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie przejęcia gruntów położonych w obrębie 
geodezyjnym Dziewięć Włók w postępowaniu scaleniowym na własność 
Gminy Pruszcz Gdański.  
 
9. nabycia działki nr 162/28 oraz udziału w działkach nr 162/39 i 162/40 w 
Żukczynie na własność Gminy Pruszcz Gdański   
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pan Jerzy Mik – chciałbym wiedzieć czy działka 162/40 obejmuje ten zaznaczony 
na mapce teren na żółto?  
Pan Krzysztof Miliński wskazał na mapie teren, który ma być przejęty przez 
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gminę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/59/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie nabycia działki nr 162/28 oraz udziału w 
działkach nr 162/39 i 162/40 w Żukczynie na własność Gminy Pruszcz 
Gdański.  
 
10. nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych gruntów w Żuławie, obręb 
geodezyjny Jagatowo na własność Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak– Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/60/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych 
gruntów w Żuławie, obręb geodezyjny Jagatowo na własność Gminy Pruszcz 
Gdański. 
 
11. o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część nizinna A, w zakresie 
fragmentu obrębu geodezyjnego Roszkowo 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XX/61/2012 z dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie o 
przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część nizinna A, w zakresie 
fragmentu obrębu geodezyjnego Roszkowo.  
 
12. zmiany uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, fragmentu obrębu 
geodezyjnego Żukczyn w gminie Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
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przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XX/62/2012 z dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie zmiany 
uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego gminy 
Pruszcz Gdański – część wyżynna, fragmentu obrębu geodezyjnego Żukczyn 
w gminie Pruszcz Gdański.  
 
13. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu geodezyjnego Juszkowo – zmiana miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna 

Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pan Jan Pawul – Komisja Rolnictwa na wczorajszym posiedzeniu ustaliła zmianę 
w uchwale w § 3 „ Uchwala się stawkę procentową służącą do naliczania opłat z 
tytułu wzrostu wartości nieruchomości na 10 %”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały z naniesioną poprawką? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XX/63/2012 z dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu 
geodezyjnego Juszkowo – zmiana miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna.  
 
14. udzielenia dotacji na prace konserwatorskie w kościele p.w. 
Podwyższenia Krzyża Świętego w Żuławie Wielkiej  
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu GPiRG.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/64/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie w 
kościele p.w. Podwyższenia Krzyża Świętego w Żuławie Wielkiej.  
 
15. zasad nabywania nieruchomości gruntowych przeznaczonych na 
komunikację a nie stanowiących publicznych dróg gminnych 

Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pani Adriana Kubska – jest tu nie doprecyzowanie pkt. 2 w § 2, gdzie dajemy taką 
swobodną możliwość określenia uzasadnionych przypadków przejmowania dróg, 
co daje w mojej ocenie członkom Komisji opiniującej czyli Komisji Rolnictwa, 
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Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej pewną zbyt dużą interpretację tego 
określenia, dlatego wstrzymuje się od głosu i proponuję jeszcze ponowną dyskusję 
nad tą uchwałą.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, 3 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XX/65/2012 z dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie zasad 
nabywania nieruchomości gruntowych przeznaczonych na komunikację a nie 
stanowiących publicznych dróg gminnych.  
 
16. ustanowienia ograniczonego prawa rzeczowego – służebności przesyłu 
na nieruchomościach stanowiących własność gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytał A. Bożyk– Z-ca Wójta. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pan Jerzy Mik – wrócę do tego co mówił pan sołtys. Nie chcę też wywodzić się 
tutaj na temat ekologii, ale wydaje mi się że my przez lata chcieliśmy mieć piękne 
środowisko, walczyliśmy o to, chcieliśmy mieć wspaniałe krajobrazy. Prawdą jest, 
że jeżeli w takim tempie będą się mnożyły farmy wiatrowe, to po prostu nie 
będziemy mogli spokojnie przejechać kilkunastu kilometrów, żeby patrzeć tylko i 
wyłącznie na zieleń, na pola, tylko wszędzie będziemy napotykali się na szkaradne, 
sterczące wieże z wielkimi skrzydłami. Co to jest, dowiemy się za kilka lat. Nie 
wiem czy państwo wiecie, że był czas stawiania farm wiatrowych na dnie Morza 
Północnego. Już na dziś wiadomo, że doszło do zakłóceń w migracji ryb. 
Konsekwencji tego my do końca nie znamy, a straszenie nas tradycyjnymi źródłami 
pozyskiwania energii pozostawiam bez dyskusji. Uważam, że jako gmina 
powinniśmy bardzo ostrożnie podchodzić do mnożenia takich bytów na naszym 
terenie.  
Pan Krzysztof Miliński – plan miejscowy ustala lokalizacje farm wiatrowych na 
terenie każdej gminy. U nas farma wiatrowa, która powstała w Dziewięciu Włókach 
jest jedyną, która może powstać. Więcej nic nie powstanie, chyba że zmienimy 
plan. Ta uchwała dotyczy kabla ziemnego z farmy, która jest w zupełnie innej 
gminie. Firma ta musi ciągnąć ten kabel tyle kilometrów, że ja się zastanawiam czy 
to w ogóle się opłaca, ale to nie jest nasz problem.  Lepiej, że jest to kabel ziemny i 
teraz wszyscy stosują taką metodę, bo jest to bezpieczniejsze, a poza tym również 
ze względów estetycznych, krajobrazowych. Rozumiem obiekcje dotyczące 
lokalizacji farm wiatrowych, ale ta uchwała tego nie dotyczy.  
Pan Zbigniew Demczuk – farma wiatrowa, która powstała w Dziewięciu Włókach 
nie jest pierwszą, pierwszy wiatrak jaki powstał, stanął w Bogatce i do tej pory 
działa. Nigdy nie słyszałem, żeby ktoś miał z tego powodu jakieś problemy, nawet 
mieszkańcy, którzy mieszkają bezpośrednio przy tym wiatraku.  
My żądamy, żeby wszystko było ekologicznie, ale postępu nie zahamujemy. 
Chciałbym widzieć jak wszyscy ekolodzy zamieszkują teraz w domach bez prądu, 
przy świeczce. Ciekawe jak wtedy oni by odbierali ekologię. Mam okazję widywać 
na co dzień inne kraje, skandynawskie i my np. w tej chwili robimy awanturę o 
elektrownię atomową. W Kopenhadze w centrum miasta stoi elektrownia atomowa i 
ona nikomu nie przeszkadza. W centrum miasta stoi również spalarnia śmieci, 
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gdzie wszystko jest utylizowane i ludziom to nie przeszkadza. Podejrzewam, że 
jakby u nas powiedziano że w centrum Gdańska wybudujemy spalarnię śmieci, to 
ekolodzy podjęliby raban. Technika cały czas idzie do przodu. Radny powiedział, 
że te wiatraki to jest szkaradztwo, uważam że nie, to jest tylko technika.  
Proszę zobaczyć, że całe okolice Magdeburga w Niemczech to jest teren wręcz 
usiany w wiatrakach. Tak samo Kopenhaga, gdzie na dodatek farmy wiatrowe stoją 
w morzu. I nigdzie nikt nie ma pretensji, a Polak zawsze musi znaleźć jakiś 
problem.  
Pan Karol Karc – my zrobiliśmy już awanturę z powodu spalarni, która nawet nie 
wiadomo czy powstanie koło Rafinerii, ale całe województwo już zebrało siły 
przeciwko temu inwestorowi.   
Pan Mariusz Kociński – zgadzam się z tym, ale gdyby ta spalarnia powstała u nas 
to pewnie nie byłaby szczelna. Uważam, że nasz poziom techniki odbiega znacznie 
od poziomu skandynawskiego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XX/66/2012 z dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie ustanowienia 
ograniczonego prawa rzeczowego – służebności przesyłu na 
nieruchomościach stanowiących własność gminy Pruszcz Gdański.  
 
17. wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę własności części działki nr 
137/102 obręb Straszyn w miejscowości Straszyn raz z wybudowanym na niej 
zbiornikiem retencyjnym 
Projekt uchwały odczytał A. Bożyk– Z-ca Wójta. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XX/67/2012 z 
dnia 5 lipca 2012 r.  w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę 
własności części działki nr 137/102 obręb Straszyn w miejscowości Straszyn 
raz z wybudowanym na niej zbiornikiem retencyjnym.  
 
 
VIII. Stanowisko Rady Gminy w sprawie skargi skierowanej przez pana 
Andrzeja Kajuta na nieprawidłowości powstałe podczas odwołania sołtysa 
wsi Straszyn, które miało miejsce dnia 25.04.2012 r. 
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk odczytała skargę skierowaną przez pana 
Andrzeja Kajuta na nieprawidłowości powstałe podczas odwołania sołtysa wsi 
Straszyn, które miało miejsce dnia 25.04.2012 r., która stanowi zał. nr 3 do 
niniejszego protokołu.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk odczytała stanowisko Rady Gminy w 
sprawie skargi skierowanej przez pana Andrzeja Kajuta na nieprawidłowości 
powstałe podczas odwołania sołtysa wsi Straszyn, które miało miejsce dnia 
25.04.2012 r., które stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – chciałbym poinformować 
Wysoką Radę, że skarżący podnosił w swej skardze cztery kwestie, które znalazły 
swą odpowiedź zarówno w piśmie, które otrzymała Rada Gminy od Urzędu 
Wojewódzkiego, jak również zawarte są w stanowisku Rady Gminy do złożonej 
skargi.   
Czy ktoś z Państwa chce odnieść się do tematu skargi wniesionej przez pana 
Andrzeja Kajuta lub do stanowiska Rady Gminy?  
 
Pan Mariusz Kociński – stanowisko Rady Gminy czyli nas wszystkich, 15 osób?  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – tak, Rada Gminy liczy 15 osób.  
Pan Mariusz Kociński – kto jest autorem tego stanowiska?  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – po przegłosowaniu autorem 
będzie Rada Gminy. 
Pan Mariusz Kociński – a kto był wcześniej tzn. przed przegłosowaniem, tj. kto 
napisał to stanowisko, radca prawny?  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – radca prawny – ja się zgadzam z tym 
stanowiskiem.  
Pan Mariusz Kociński – nie możemy powiedzieć, że to napisali członkowie Rady 
Gminy, bo nie mają takiej wiedzy prawnej.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – tak jak podejmujemy również 
wiele innych kwestii, tak i w tym wypadku są one wcześniej przygotowywane, a po 
przegłosowaniu są stanowiskiem Rady Gminy.  
Pan Mariusz Kociński – ja zajmę stanowisko jako jeden z 15 członków Rady 
Gminy, ponieważ byłem na tym zebraniu w Straszynie. To co zostało napisane w 
protokole i to co jest w uzasadnieniu skargi to jest jedna rzecz, a to co na żywo 
można było zobaczyć to jest druga rzecz. Strona prawna to jest jedna sprawa, a 
druga to jest zasada dobrych obyczajów i praktyk. Nie chciałbym się poczuć jak na 
zebraniu w Straszynie, więc proszę pozwolić mi mówić albo odebrać głos.  
Na zebraniu zostałem poproszony o zabranie głosu i dosłownie zakrzyczano mnie. 
Po raz kolejny byłem dumny, że mieszkam w Borkowie, bo to co zobaczyłem na 
tym zebraniu było nie do przyjęcia. Druga rzecz, taka obyczajowa, jest taka, że 
jeżeli odwołujemy sołtysa to powinniśmy zwołać normalne zebranie. Prawo 
dopuszcza wprowadzenie  w porządku obrad punktu dotyczącego odwołania 
sołtysa, ale prawo powinno być uniwersalne zarówno dla sejmu, rad powiatu, 
województwa itd. Załóżmy taką sytuację, że przychodzi około czterdziestu posłów, 
innych nie ma, bo im się nie chce głosować np. nad ustawą o ochronie zwierząt i 
oni wprowadzają dodatkowo punkt, że odwołujemy sejm. Chciałbym również oddać 
głos pani sołtys z Borkowa, która również była tam obecna i uważam, że powinna 
się wypowiedzieć. Nie sądzę żebym kogoś obraził, tylko wypowiedziałem swoją 
opinię,  a jako członek Rady Gminy mam prawo uczestniczyć w każdym zebraniu 
na terenie Gminy Pruszcz Gdański.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – zanim udzielę głosu kolejnej 
osobie chciałbym przypomnieć kwestie podnoszone przez skarżącego, żebyśmy 
się trzymali tego tematu i nie poruszali innych kwestii. Pierwsza kwestia to, że 
Przewodniczący zebrania nie poddał pod głosowanie wniosku skarżącego o 
przeprowadzenie głosowania tajnego oraz w opinii skarżącego odwołanie sołtysa 
powinno się odbyć w głosowaniu tajnym. Druga rzecz- do protokołu w sprawie 
odwołania sołtysa nie załączono pisemnego wniosku o odwołanie sołtysa. Trzecie 
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– nie powołano komisji skrutacyjnej. Czwarte – zebranie odbyło się w zbyt małym 
pomieszczeniu oraz piąte – odwołany sołtys powinien pełnić swe obowiązki do 
czasu wyboru nowego sołtysa. Proszę więc, żeby dyskusja odnosiła się do tych 
pięciu punktów.  
Pan Jerzy Mik – to jest skarga do której mamy się ustosunkować i chodzi mi o to, 
żeby uniknąć atmosfery niepotrzebnego zdenerwowania, uważam, że na 
przyszłość jeżeli przyjdzie taka skarga, to warto żebyśmy się spotkali roboczo, nie 
na sesji czy komisji, tylko po prosto zwołując spotkanie i wtedy zapoznać się ze 
skargą i ustalić tryb rozpatrzenia jej. Rozumiem, że mamy przygotowane gotowe 
stanowisko i ono na pewno jest zgodne z prawem, ale ustalmy że może spośród 
nas wyłonimy grupę osób, która uczestniczyłaby w tym procesie dochodzenia do 
prawdy, co się wydarzyło.  
Jeżeli chodzi o punkt drugi skargi, dotyczący informacji, że do protokołu nie 
dołączono wniosku: z treści protokołu, rozumiem że do gminy dotarł protokół bez 
załączonego wniosku, po czym na żądanie Urzędu wniosek został dołączony. 
Osoba skarżąca może powiedzieć, że ten wniosek został sporządzony później, że 
może go w ogóle nie było. Różne rzeczy można powiedzieć i zrobić.  
Kto prowadził zebranie wiejskie?  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – ja może odczytam treść protokołu:  
„ pani Grażyna Goszczyńska przeczytała uzasadnienie do wniosku o odwołanie 
pani Karoliny Helmin- Biercewicz z funkcji sołtysa sołectwa Straszyn. Uzasadnienie 
zawierało następujące argumenty przemawiające za odwołaniem pani Karoliny 
Helmin – Biercewicz które zostały poparte licznymi przykładami.” I te argumenty 
zostały tu przytoczone, czyli fizycznie z treści wynika, że było odczytane 
uzasadnienie, te zarzuty są przytoczone.  
Pan Jerzy Mik – my tu powinniśmy sobie spokojnie ustalić: kto prowadził zebranie, 
kto protokółował, czy fizycznie na tym zebraniu został dostarczony wniosek spięty z 
tym protokołem, kto ten protokół potem wziął i nim dysponował itd. To są dość 
istotne sprawy wtedy kiedy istnieje spór pomiędzy ludźmi. Chciałbym, żeby w 
przyszłości każda ze stron była pewna tego co się wydarzyło. Moje pytanie czy w 
tym dniu do protokołu został dołączony wniosek i kto miał wtedy ten protokół?  
Pan Adam Szpała – pan Mik mówi, że pani sołtys nie zostały przedstawione 
zarzuty, otóż zostały przedstawione i to dużo wcześniej. To nie jest tak, że 
zebranie zostało zwołane i pani sołtys została postawiona przed faktem 
dokonanym. Odbyły się dwa spotkania robocze Rady Sołeckiej, gdzie została ta 
sprawa najpierw przedyskutowana, potem to samo spotkanie odbyło się z panią 
sołtys i właśnie na takim spotkaniu zostały jej te kwestie przedstawione na piśmie.  
Pan Jerzy Mik – ale ja nie wnikam w meritum, mi chodzi tylko w formę czy 
wszystko zostało zrobione i w jaki sposób. Jak ja mam się pod czymś podpisać, to 
chcę przeprowadzić śledztwo, bo nie mogłem tego zrobić wcześniej, więc próbuję 
teraz i próba ograniczania dyskusji myślę, że jest bezpodstawna.  
Pan Andrzej Kajut – stało się tak jak pan radny Kociński mówił. Do tej pory 
wniosek nie jest również podpisany przez Przewodniczącego zebrania. Kolejna 
rzecz, tego wniosku nie było. Przyszedłem do gminy i poprosiłem o ksero tego 
protokołu, gdzie nie było żadnego załącznika. Nigdzie też nie podnoszę, że nie 
postawiono mojego wniosku o tajne głosowanie, nigdy takiego sformułowania nie 
użyłem. Natomiast piszę, że moim zdaniem powinno być tajne. Abstrahuję 
kompletnie od tego czy pani Karolina Helimin- Biercewicz była dobrym czy złym 
sołtysem. Nie jestem w stanie się na ten temat wypowiedzieć, bo trzymam się na 
uboczu, mieszkam na skraju lasu, przy drodze, gdzie mamy teraz półmetrowe 
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wyrwy po ostatnich ulewach. Przyznaję, że przez przypadek trafiłem na to zebranie 
wiejskie i wyszedłem z niego tak zniesmaczony, że poczułem się zobowiązany do 
tego, aby to napisać bez oceny kogokolwiek. Dotyczyło to tylko i wyłącznie 
sposobu przeprowadzenia pewnych działań.  
Pan Mariusz Kocińśki – uważam, że Statut, który macie państwo w Straszynie 
sformułowany zawiera takie niedomówienia, które może nie są niezgodne z 
prawem, ale one utrudniają jasne i przejrzyste działania. Uzależniają sołtysa od 
Rady Sołeckiej, ona tym organem doradczym tu nie jest, bo np. pkt. 21, gdzie 
zarzucano w protokole sołtysowi, że nie przedstawił porządku obrad, bo jest zapis 
taki, że sołtys formułuje treść porządku obrad, a zatwierdza Rada Sołecka. Te 
zapisy są zupełnie nie przystające do życia.  
Druga sprawa, to cofnę się do wyboru pani sołtys, są takie same zapisy o wyborze 
Rady Sołeckiej, że wybiera je zebranie wiejskie, w Borkowie zaś Radę Sołecką 
zgłosił sołtys, a zebranie wiejskie to przegłosowało, a u państwa było zupełnie 
inaczej, więc tu też tego nie rozumiem.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – gdy były uchwalane statuty sołectw był 
przygotowany Statut i Ordynacja Wyborcza wzorcowa. Zebranie wiejskie przyjęło 
to w odmiennej formie, zarówno Statut i Ordynację i my tu nie mamy możliwości 
zmiany. To jest jedyny Statut, z wyjątkiem chyba jeszcze Przejazdowa, który jest 
wyjątkiem. Taki był wniosek ówczesnego sołtysa, tak chcieli mieszkańcy i nie ma 
na to wpływu. Jedyna możliwość jest taka, żeby dokonać zmian przedstawić je i na 
przyszłość można to zmieniać, ale to jest wola mieszkańców i oni muszą na to 
wyrazić zgodę.  
Pan Mariusz Kocińśki – pozwolę sobie tylko przeczytać: „ porządek zebrania 
zatwierdza zebranie wiejskie na podstawie projektu przedłożonego przez sołtysa 
przygotowanego przez Radę Sołecką”.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – ale też Rada to przyjęła na wniosek 
mieszkańców.  
Pan Mariusz Kocińśki – zwracam na to uwagę, bo to jest też  pewnym sensie 
powód tych problemów. Jeżeli stworzymy jasne zapisy to będzie inaczej.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – to mogą zmienić jedynie 
mieszkańcy Straszyna, my musimy uszanować ich wybory i decyzje.  
Pan Adam Szpała – chciałem zwrócić uwagę na jedną rzecz, uszanujemy wolę 
mieszkańców, ponieważ to co pani Sekretarz powiedziała – Statut jest w takiej 
formie na prośbę mieszkańców. Mieszkam w Straszynie od 25 lat i do tej pory nie 
było z tym problemu. Po prostu zawsze była współpraca Rady Sołeckiej z 
sołtysem, działo się wszystko dla dobra miejscowości, nie będę w chodził w 
szczegóły historyczne, bo też różnie bywało, ale z reguły było tak, że było  
porozumienie i to funkcjonowało. Teraz mam pytanie do czego to wszystko 
prowadzi? Spójrzmy jaka jest sytuacja na wsi, nie mamy sołtysa, sołectwo jest 
podzielone pół na pół, pytanie czy ta sytuacja jest zdrowa i czy ona dobrze wpływa 
na funkcjonowanie sołectwa i relacje miedzy ludźmi? Proponuję, żebyśmy nie 
szukali dziury w całym, tylko wybrali sołtysa, uzdrowili tę sytuację. Zawsze możemy 
powiedzieć, że Rada Sołecka nie jest taka jak powinna być, że Rada nie ma prawa 
wykonawczego, tylko to jakoś musi funkcjonować, tak samo jak współpraca z 
Urzędem Gminy.  
Pani Ewa Romik – chciałam wypowiedzieć się jako sołtys. Z tego co się 
zorientowałam to tak jak powiedziała pani Sekretarz i pan Przewodniczący, Statut 
ustalają mieszkańcy i teraz jaka ma być nasza rola jako radnych? My też nie 
możemy dążyć, żeby robić coś czego nie chcą mieszkańcy i nie możemy narzucać 
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innym swojego zadnia. Pan Kociński mówi, że w Borkowie jest wszystko świetnie, 
a u mnie jest chyba Statut podobny do tego w Straszynie i moje pytanie jest 
następujące: czy pani sołtys, która została odwołana może stratować w następnych 
wyborach?    
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – tak, może.  
Pani Ewa Romik – no więc dajmy jej szansę. Ja również przeżyłam votum 
nieufności wobec swojej osoby, kiedy znalazł się ktoś, kto chciał mnie odwołać, bo 
sam chciał iść dalej. Mądrość mieszkańców była taka, że stanęli na wysokości 
zadania i powiedzieli tym ludziom: nie. Więc może zostawmy tym mieszkańcom 
wolę wyboru.  
Pan Zbigniew Demczuk – zauważyłem tutaj taką rzecz, pan radny Kociński stara 
się nam mówić, że w Borkowie jest dobry Statut, a wszystkie inne wioski mają zły 
Statut. Każda wieś po to opracowuje Statut, żeby działać na własnym terenie i nie 
musi mieć takiego jak w Borkowie. Jeżeli chodzi o tą sprawę, to jest napisane 
wyraźnie, że w zebraniu uczestniczyło 113 osób, a wg Statutu, żeby zebranie było 
ważne musi być 50 osób. Następnie, żeby przegłosować głosowanie tajne musi 
zgłosić się 28 osób, a zgłosiła się 1 osoba. Oni opracowali swój Statut, my jako 
radni go zatwierdziliśmy i nie ma tu żadnego komentarza.  
Pan Mariusz Kocińśki – ja tylko zasugerowałem, że Statut jest też w pewnym 
sensie jednym z powodów problemu i proszę nie robić teraz z tego sytuacji, że ja 
pół dnia o tym debatowałem. Natomiast jeżeli chodzi o samo podzielnie 
mieszkańców i klimat, który czuć na zewnątrz, to nie róbmy z ofiary, czyli z pani 
sołtys, winowajcy. Winę za to jaki był klimat ponosiły te osoby, który były 
inicjatorami tego punktu na tym zebraniu. Bo gdyby zgłosiły ten punkt w formie 
normalnego zebrania wiejskiego, ogłosiły to byłoby inaczej. Zwróćmy uwagę, że to 
zebranie zostało zwołane w zupełnie innym celu, w sposób moim zdaniem 
podstępny i mało elegancki został wprowadzony punkt o odwołaniu sołtysa.  Jeżeli 
państwo uważacie, że to jest demokracja, to ja się chyba pomyliłem.  
Pani Danuta Kraszewska – członek Rady Sołeckiej Straszyna - uważam, że 
pan nas w tej chwili obraża, mówiąc że to my jesteśmy winni całej sytuacji, a nie 
pani sołtys. Radę Sołecką wybierają w Straszynie mieszkańcy. 
Pani Małgorzata Osowska – myślę, że powinniśmy się skupić na tych pięciu 
punktach: 1- był poddany wniosek pod głosowanie prawda? 2- do protokołu w 
sprawie odwołania nie dołączono pisemnego wniosku – być może nie dołączono 
go w momencie składania do Urzędu Gminy, ale na prośbę pani Wójt został on 
dołączony, 3- nie powołano Komisji Skrutacyjnej – Statut mówi, że nie musi być 
taka Komisja powołana, 4- zebranie odbyło się w zbyt małym pomieszczeniu – nie 
wpłynęła na to żadna skarga, 5- odwołany sołtys powinien pełnić obowiązki do 
czasu wyboru nowego – Statut mówi inaczej.  
Pan Karol Karc – wydaje mi się, że idziemy w złym kierunku. Zostawmy to 
mieszkańcom Straszyna. Będą ponowne wybory, była pani sołtys ma możliwość 
startowania ponownie i dzisiejsza nasza dyskusja to jest takie czcze mówienie.  
Pan Tadeusz Jałoszyński – jako młody sołtys czytałem Statut i starałem się go 
zrozumieć i z mojego punktu widzenia Rada Sołecka, która została wybrana jest 
organem doradczym.  
Pani Małgorzata Osowska – odnośnie pkt. 4 tj. że zebranie odbyło się w zbyt 
małym pomieszczeniu. Chciałabym jeszcze powiedzieć, że zawsze pani sołtys 
upierała się przy tym, żeby zebrania odbywały się w świetlicy. Dla miejscowości 
która liczy 4 tysiące mieszkańców, w świetlicy która mieści 60 osób. Zawsze była o 
to awantura. Poprzednie zebranie na wniosek pani Wójt miało się odbyć w szkole, 
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pani sołtys upierała się przy świetlicy i dlatego ciągle termin tego zebrania się 
przesuwał, bo pani sołtys nie potrafiła przyjąć do wiadomości tego, że ma się 
odbyć zebranie w szkole.  
Pan Mariusz Kocińśki – zdajmy sobie sprawę ilu sołtysów przychodzi na sesję, ilu 
przychodzi na zebrania sołtysów. Na pewno nie wszyscy. Pytam się kto ze 
Straszyna od czasu odwołania pani sołtys uczestniczył w działaniach organów, 
czyli zebraniach sołtysów itd.? Pani Kraszewska, tutaj obecna, jest pierwszy raz od 
dwóch miesięcy. Jeżeli chodzi o aktywność, to praktycznie jej nie ma.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – nie było to pytanie związane z 
tematem, w związku z czym proszę kontynuować.  
Pani Adriana Kubska – chciałam jeszcze raz zapytać dlaczego to stanowisko 
dotarło dziś do nas?  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – ponieważ odpowiedź na moje 
zapytanie w tej sprawie do Urzędu Wojewódzkiego przyszła dopiero wczoraj w 
godzinach popołudniowych.  
Pani Adriana Kubska – jest mi przykro, że ja nie mogę tego przeanalizować i że 
nie mam na to czasu. Nie jestem prawnikiem, nie miałam do czynienia ze 
Statutem, być może spojrzałabym na to, jest to po prostu nie przegadane. Nie 
daliśmy sobie na to dość czasu. Być może jest tu wszystko zgodne absolutnie z 
tym jak było, ja tego nie kwestionuje. Chciałabym mieć zawsze trochę czasu, żeby 
to zrozumieć, bo dziś po odczytaniu ja po prostu nie wszystko rozumiem i 
ubolewam właśnie nad brakiem czasu.  
Pan Adam Szpała – z całym szacunkiem dla pani Kubskiej, ale wydaje mi się że to 
pismo, które przyszło jako odpowiedź jest naprawdę napisane prostym językiem i 
odpowiada tylko na te zarzuty, które zostały podniesione. Czy zarzuca pani 
Wojewodzie albo urzędnikowi nadzoru, że był niedoinformowany i nie otrzymał 
stosownych dokumentów, żeby zapoznać się z sytuacją i wydać odpowiednią 
opinię? Ma pani prawo się z tym nie zgadzać, ale że jest to zgodne z prawem to 
nie ma wątpliwości.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – kto jest za przyjęciem 
stanowiska Rady Gminy w sprawie skargi skierowanej przez pana Andrzeja Kajuta 
na nieprawidłowości powstałe podczas odwołania sołtysa wsi Straszyn, które miało 
miejsce dnia 25.04.2012 r.?  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
stanowiska Rady Gminy głosowało 10 osób, 2 osoby wstrzymały się od 
głosu, 1 osoba ( pan Mariusz Kociński) nie wzięła udziału w głosowaniu, 
Rada Gminy przyjęła Stanowisko Rady Gminy w sprawie skargi skierowanej 
przez pana Andrzeja Kajuta na nieprawidłowości powstałe podczas 
odwołania sołtysa wsi Straszyn, które miało miejsce dnia 25.04.2012 r., które 
stanowi już zał. do niniejszego protokołu.  
 
IX. Stanowisko Rady Gminy w sprawie skargi skierowanej przez pana 
Andrzeja Kajuta na działania Rady Sołeckiej wsi Straszyn po odwołaniu 
sołtysa wsi Straszyn.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk odczytała skargę skierowaną przez pana 
Andrzeja Kajuta na działania Rady Sołeckiej wsi Straszyn po odwołaniu sołtysa wsi 
Straszyn, które stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk odczytała stanowisko Rady Gminy w 
sprawie skargi skierowanej przez pana Andrzeja Kajuta na działania Rady 
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Sołeckiej wsi Straszyn po odwołaniu sołtysa wsi Straszyn, które stanowi zał. nr 6 
do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – te nieprawidłowości o których 
mówiła skarga zostały usunięte, nie były to duże nieprawidłowości. Wynikały one 
być może z niewiedzy i były po to, aby umożliwić mieszkańcom kontakt z Radą 
Sołecką. Ta osoba nie jest już przewodniczącym Rady Sołeckiej, jest osobą do 
kontaktu mieszkańców z Radą Sołecka.  
Czy ktoś z Państwa chce odnieść się do tematu skargi wniesionej przez pana 
Andrzeja Kajuta lub do stanowiska Rady Gminy?  
 
Pan Andrzej Kajut – myślę, że to zostało skorygowane, natomiast chciałbym 
zwrócić uwagę być może ostatni raz przed tym gronem, że w protokole z zebrania 
wiejskiego jest zapis bardzo wyraźny: na okres do wyboru nowego sołtysa funkcję 
organu wykonawczego przejęła Rada Sołecka. To jest ewidentne łamanie prawa i 
wymaga, moim zdaniem, sprostowania protokołu, ponieważ prześledziłem 
orzecznictwo, to się zdarzało nie tylko w tej wsi, natomiast pan Przewodniczący 
chyba wie o tym, że wykładnia jest jedna. Rada Sołecka nie może sobie 
zawłaszczyć żadnych uprawnień wykonawczych.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – oczywiście i przejęcie takich 
uprawnień jest nieskuteczne.  
Pan Jerzy Mik – to co zrobiła Rada Sołecka to jest uzurpacja. Wiem, że to jest na 
szczeblu wsi, ale powinniśmy mimo wszystko zwalczać wszelką uzurpację. Do 
naszego stanowiska nie mam zastrzeżeń, bo zostało to skorygowane, zostały 
złożone wyjaśnienia, ale ono jest takie bardzo łagodne. My pochyliliśmy się nad 
tymi ludźmi, którzy to zrobili jak nad nieświadomymi. Nieznajomość prawa nie 
tłumaczy niczego. Może gdyby ludzie, którzy dokonali tego odwołania w tym dniu, a 
uważali, że niezbędna jest ciągłość władzy, może by w tym momencie złożyć 
wniosek o odwołanie i ustalić termin odwołania za tydzień, ogłosić to na wielkiej 
tablicy, niech społeczeństwo Straszyna przeżyje święto demokracji i niech weźmie 
udział w tym zebraniu i wybierze jakiego chce mieć sołtysa.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – to zebranie wiejskie było 
jednym z liczniejszych w Straszynie, także frekwencja nie była odbiegająca w dół i 
z tego należy się cieszyć.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – kto jest za przyjęciem 
stanowiska Rady Gminy w sprawie skargi skierowanej przez pana Andrzeja Kajuta 
na działania Rady Sołeckiej wsi Straszyn po odwołaniu sołtysa wsi Straszyn?  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
stanowiska Rady Gminy głosowało 10 osób, 2 osoby wstrzymały się od 
głosu, 1 osoba ( pan Mariusz Kociński) nie wzięła udziału w głosowaniu, 
Rada Gminy przyjęła Stanowisko Rady Gminy w sprawie skargi skierowanej 
przez pana Andrzeja Kajuta na działania Rady Sołeckiej wsi Straszyn po 
odwołaniu sołtysa wsi Straszyn, które stanowi już zał. do niniejszego 
protokołu.  
 
X. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.   
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ścieżka na ul. Jasnej – pan radny Mik – w 
tej sprawie poszło ponaglające pismo do osób, które mają niewłaściwie ustawione 
ogrodzenie z informacją, że jeżeli tego nie usuną to gmina przystąpi do rozbiórki 
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tego ogrodzenia. Nie ukrywam, że to będzie dosyć trudne i kosztowne, ale takie 
stanowisko przedstawiliśmy.  
Ogładzenie drzew – oczywiście intencja pana radnego jest jak najbardziej słuszna, 
tylko państwo zauważyliście w trakcie tej wypowiedzi, że borykamy się trochę z 
problemami kadrowymi, bo faktycznie jesteśmy ograniczeni przy ciągle nowych 
zadaniach. I teraz zrobienie takiej inwentaryzacji suchych drzew i krzewów przez 
pracowników gminy to byłoby wyłączenie z pracy na kilka tygodni przynajmniej 
jednego pracownika. Do mnie nie doszły żadne informacje, żeby coś takiego przy 
wskazaniu nie zostało usunięte, wręcz przeciwnie, my wykorzystujemy nasze 
bardzo dobre kontakty z Państwową Strażą Pożarną i żeby nie obciążać budżetu 
gminy, to w ramach ćwiczeń nasi strażacy dają podnośnik i tam tną gdzie jest 
możliwość. Także jeżeli państwo macie tego typu miejsca to bardzo proszę o 
sygnał. Proszę też pamiętać, że jak jedzie nasza jednostka to my płacimy naszym 
strażakom ekwiwalent za udział w akcji i to nie są jakieś szokujące pieniądze, a jak 
bierzemy firmy z zewnątrz to płacimy ogromne kwoty, bo wynajęcie podnośnika to 
jest min. 100 zł na godzinę. Także prosimy o sygnały i będziemy to realizowali.  
Pan Wysocki – przejście przez drogę wojewódzką – ten temat przewija się cały 
czas, było już spotkanie z Wicemarszałkiem, z szefami Wojewódzkiego Zarządu 
Dróg bezpośrednio w tym miejscu, ustalenie miejsc i zasad jak to będzie zrobione i 
w zasadzie my dalej stoimy w miejscu. Oczywiście jeszcze dziś napiszę ponownie 
do pana Marszałka, poproszę o podpisanie pana Przewodniczącego, natomiast 
trochę szkoda naszego czasu, że ciągle jesteśmy przy tej samej sprawie, która nie 
jest załatwiona.  
Pan Kociński – dziura na skrzyżowaniu – oczywiście pojadą tam nasi pracownicy i 
zobaczą co się dzieje.  
Porozumienie w sprawie schroniska – finalizujemy z miastem Tczew umowę, bo 
okazał się tańszy niż miasto Gdańsk. Przyglądamy się praktyce miasta Pruszcza, 
bo oni mają taki box na krótki pobyt czasowy psa, bo czasami zdarza się, że 
właściciel się zgłasza, więc być może też w ramach naszych działań takie 
rozwiązanie wprowadzimy.   
Nawożenie ziemi na zbiornik wodny – tam prowadzone jest postępowanie, poszło 
kolejne pismo i zostało ono skutecznie doręczone.  
Pani Kubska – barszcz Sosnowskiego – z barszczem Sosnowskiego jest taki 
problem, że my możemy wydatkować pieniądze na usuwanie go z terenów gminy. 
Od wielu lat współpracujemy z firmą Polhoz, która porywa koszty związane z 
zakupem randapu i nasi pracownicy porządkowi nim pryskają. Mamy pewne 
sukcesy, chociaż jest to wyjątkowo trudna roślina do opanowania, ale myślę że 
trzeba zwracać uwagę właścicielom nieruchomości. Muszą oni podjąć te działania, 
żeby ciąć lub pryskać przed zakwitnięciem, bo inaczej nic na to nie poradzimy. 
Jeżeli to są zaś pasy drogowe, to uprzejmie proszę o podanie lokalizacji.   
Pani Jadwiga Burdziuk – w tym piśmie, które napiszę przypomnę pana 
Marszałkowi, ze tam jest taka sytuacja.  
Pani Weronika Chmielowiec – droga na motocross – odbyły się dwie rozmowy z 
szefem MOSiR-u, któremu podlega motocross. Te rozmowy prowadził pan Adam 
Futrzyński, pracownik Urzędu, żeby nie tracić czasu na pisanie pism, tylko żeby ta 
reakcja była szybka. Efekt ustaleń, że oni zabezpieczą ten przejazd, jest taki jak 
widzimy, czyli żaden. My  chcemy wyjaśnić stan prawny tego obszaru. Tutaj nie 
mogliśmy dojść w Gdańsku do dokumentów, które by uzasadniały powstanie takich 
obiektów, dlatego że jest to w planie zagospodarowania miasta Gdańska, teren 
przeznaczony pod sport i rekreację, ale nigdy nie dostaliśmy zawiadomienia o 
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pozwoleniu na budowę, a to są obiekty, które tego wymagają. Także myślę, że 
miasto Gdańsk nie udziela nam odpowiedzi, bo śmiem twierdzić, że coś jest na 
rzeczy. Także pan Miliński przygotowuje pismo i w trybie pilnym zostanie ono 
przekazane do prezydenta Adamowicza. Będziemy informować panią w tym 
temacie na bieżąco.  
Kontrola umów na śmieci – te kontrole są już prowadzone. Poprosiłam pracownika 
Straży o przedstawienie takiego sprawozdania i przedstawienie jakie kontrole będą 
prowadzone przez najbliższe dni.  
Pan Piotr Kępka – kiedy powstanie świetlica i plac zabaw oraz piłkołap przy Raduni 
– mam prośbę do państwa, jeżeli mają państwo taką możliwość, bo szukamy siatki 
wojskowej, już trochę zużytej, bo to byłoby lepsze niż piłkołap, dlatego że tam jest 
złe miejsce na ustawienie go ze względu na skarpę rzeki Raduni.  
Jeżeli chodzi o świetlicę to dokumentacja jest zrobiona. Miejscowość Bystra tak jak 
Żuławy również wymaga wyrażenia odstępstwa od zakazu zabudowy od RZGW i w 
przyszłym tygodniu pewnie pojawi się u pani dyrektor Czarnecki z prośbą o takie 
odstępstwo. Chcę również przypomnieć, że napisaliśmy wniosek na trzy place 
zabaw w Roszkowie, Bystrej i Lędowie i to jest wniosek unijny, czekamy na 
rozstrzygnięcie i jak dostaniemy pieniądze to place powstaną, a jak nie to 
będziemy się dalej zastanawiać.  
Pan Byczyński – argument, że nie mogę przejechać z rozłożoną maszyną rolniczą 
to jest żaden argument. Ta droga jest utwardzona na szerokości 3 czy 4 metrów, to 
jeżeli tam się maszyna nie mieści, to ja nie wiem jakie powinny być drogi gminne 
dojazdowe do pól. Ubolewam nad tym, bo my prowadziliśmy prace scaleniowe w 
Dziewięciu Włókach, aktywność mieszkańców jest praktycznie zerowa. Dzięki 
uporowi gminy powstanie ścieżka pieszo – rowerowa. Jeżeli chodzi o tą drogę, to 
my wręcz namawialiśmy, żeby miejscowość mówiła o tej drodze, że w ramach 
scalenia moglibyśmy ją poszerzyć, trochę przebudować. W tej sprawie nie było 
żadnego wniosku. Z drugiej strony też jestem zdziwiona, bo z dokumentów 
geodezyjnych wynika, że szerokość pasa drogowego wynosi 11 m. Było okazanie 
granic w czasie prac scaleniowych, było wysłane w tej sprawie zawiadomienie do 
pana sołtysa, nie było żadnej odpowiedzi, a dziś słyszymy że pan sołtys nie może 
przejechać maszyną rolniczą. My to jeszcze raz sprawdzimy i jeszcze raz 
zawiadomimy pana sołtysa i pana radnego o okazaniu granic.  
Sprawa wiatraków – od 2001 roku trwa praca nad planem zagospodarowania, w 
2003-2005 jeździłam raz w miesiącu do Warszawy z płachtami planu do 
Ministerstwa Rolnictwa, wykładaliśmy plan w gminie, w sołectwach, mówiliśmy o 
terenie potencjalnego zainwestowania pod farmę wiatrową. Wpisane było do planu 
zagospodarowania, że odległość od najbliższych zabudowań nie może być 
mniejsza 500 m. Zwołaliśmy zebranie w Bystrej z informacją, że raport 
oddziaływania na środowisko będzie przedstawiany mieszkańcom. Ogłosiliśmy 
rozpoczęcie procedury wydania pozwolenia na budowę, które wydaje Starosta. 
Wpisaliśmy w warunkach dla firmy, że raz na pół roku będzie przeprowadzone 
badanie ornitologiczne, operaty dotyczące natężenia hałasu. My możemy 
oczywiście narzekać, że jest głośno. Jest taki pan Damian z Bystrej, który pisze 
dużo e-maili do Urzędu i pan Damian napisał ostatnio o ogromnym zagrożeniu ze 
strony wiatraków, skomentował że hałas w Bystrej jest niewiarygodny. Teraz 
napisał, że wprawdzie wiatraki uruchomione nie hałasują tak jak się spodziewano, 
ale jednak wieczorem przy otwartym okno słyszy szum.  Ja to przyjmuję do 
wiadomości. Tylko jak mam odebrać wypowiedź pana sołtysa do mnie, że jeszcze 
się będę tłumaczyć na zebraniu wiejskim? Tzn. co my mamy jeszcze więcej 
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zrobić? Obywatel uczestniczy od początku do końca w pełnej procedurze. Jest 
jeszcze jedna rzecz, do momentu wydania pozwolenia uczestniczą w procesie 
różne inne instytucje, które oceniają prawidłowość wykonanych pomiarów, 
operatów, opracowań itd. W każdym momencie można się z tym zapoznać. Ktoś 
mi powiedział też, że gdyby Wójt się kierował zdrowym rozsądkiem to by to 
zablokował. Tzn. że Wójt czy Rada musiałaby wziąć na siebie odpowiedzialność za 
tzw. uznaniowość. Są przepisy prawa, które my musimy respektować. Zapraszam 
państwa, żeby pojechali na tą farmę zobaczyli jaki rzeczywiście jest hałas. Ja 
byłam tam samochodem, żeby zobaczyć jaki rzeczywiście jest hałas. Bzyczenie 
linii wysokiego napięcia jest bardziej uciążliwe niż hałas tych wiatraków, 
przynajmniej tak było jak byłam tam kilka razy. My się z państwem spotykamy 
bardzo często i mówimy o wszystkim, więc proszę też na to inaczej spojrzeć.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – chciałem poinformować, szczególnie osoby z 
Żuław, że mostek w Krępcu najprawdopodobniej będzie zamknięty. Dziś są 
zmieniane obciążenia do 3,5 ton, w poniedziałek przychodzi konstruktor i jeśli go 
dopuści do użytkowania, to będzie to ograniczenie utrzymane, a jeżeli nie, to 
będzie zamknięty i będziemy musieli go bardzo gruntownie wyremontować.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jeżeli chodzi o prace świetlic w okresie 
wakacyjnym to przekażę pani wniosek do GKRPA. ( wypowiedź nie została 
nagrana z powodu nie włączenia mikrofonu).  
Pan Maciej Wysocki – również popieram wniosek, żeby świetlice były otwarte w 
wakacje.  
 
XI. Wolne wnioski radnych.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – chciałbym poinformować, że do 
Biura Rady trafił protokół z Walnego Zebrania Stowarzyszenia Razem dla Żuławki i 
w jego treści jest zawarta uchwała o wyrażeniu intencji przekazania gminie 
budynku świetlicy wiejskiej w Żuławce. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały Stowarzyszenia Razem dla 
Żuławki, która stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokołu.  
Przekazałem treść tej uchwały w dniu wczorajszym do opiniowania przez Komisję 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej i opinia w tej sprawie jest 
pozytywna, więc prosimy panią Wójt o przygotowanie dokumentów, które zezwolą 
na przejęcie tego obiektu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – oczywiście taką uchwałę możemy przyjąć, 
tylko wcześniej musi być jednoznaczna uchwała Stowarzyszenia, nie może być 
intencyjna. Państwo wyrażacie w uchwale intencję, więc teraz Rada Gminy może 
też wyrazić tylko intencję. Natomiast jeśli państwo napiszecie, że Stowarzyszenie 
przekazuje obiekt, to wtedy my zaproponujemy państwu uchwałę, że gmina to 
przejmuje.  
Pan Mariusz Kociński – chciałbym złożyć wniosek, żebyśmy wszystkie Statuty 
sołectw mieli w wersji elektronicznej dostępne na stronie i żebyśmy podjęli takie 
działanie mające na celu jakby nie doprowadzenie do takiej sytuacji, jak mieliśmy w 
Straszynie, bo pani Wójt też wypowiadała się w prasie, że jeszcze takiej sytuacji 
nie było, żeby tak odwołano sołtysa. Więc stwórzmy może procedurę, którą 
oczywiście mieszkańcy powinni zaakceptować, że albo robimy zebranie specjalne 
pod tym kątem albo robimy to w inny sposób, ale to jest tylko sugestia. Tak więc na 
pewno statuty powinny być w wersji elektronicznej.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – ustawa nałożyła obowiązek 
wprowadzenia do BIP-u wszystkich uchwał od 2006 roku, a większość Statutów 
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powstała przed rokiem 2006 i fizycznie my ich nie mamy w takiej wersji 
elektronicznej, tylko papierowej. Mam jedyny Statut wsi Straszyn w wersji 
elektronicznej i Statut wzorcowy. Także dla nas to byłby duży problem, bo 
musielibyśmy to przepisywać, a obowiązki o dostępie do informacji publicznej 
spełniamy.   
Pan Mariusz Kociński – może jacyś praktykanci mogliby to zrobić?  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – to jest nie tylko przepisywanie, także 
kilka osób musi to z czytywać, bo popełnienie jednego błędu przy przepisywaniu 
mogłoby skutkować problemami na przyszłość.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – statuty są do wglądu w 
Urzędzie, także można się z nimi bez problemu zapoznać.  
Pan Jerzy Mik – czy nie można byłoby opracować takiego zapisu ogólnego, który 
po przegłosowaniu mogłyby sołectwa przyjąć, że odwołanie sołtysa zgłaszamy na 
zebraniu i przegłosowujemy prawidłowo, wybór odbywa się w ustalonym terminie i 
ten termin byłby niezwłocznie ustalony? I wtedy mielibyśmy parę rzeczy 
zabezpieczonych, po pierwsze urzędnik gminny mógłby uczestniczyć w tym 
zebraniu, to by pozwoliło uniknąć tych wszystkich niedociągnięć. Być może osoby, 
które uczestniczyły w tym zebraniu, a nikogo nie podejrzewam o złą wolę, nie 
popełniliby tych błędów, gdyby był tam urzędnik.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – zawsze jest możliwość wprowadzenia 
zmian do Statutu. Może być przygotowana propozycja, przedstawiona na każdym 
zebraniu wiejskim, bo musimy mieć świadomość, że to są zmiany w 32 sołectwach 
i na 32 zebraniach muszą być przyjęte przez mieszkańców i następnie przyjęte 
przez Radę Gminy.   
Pan Wiesław Zbroiński –wszędzie panie radny Kocińśki może się pan 
wypowiadać na zebraniach wiejskich. Może pan się wypowiadać w Borkowie, może 
też np. jak zaprosi pana sołtys z Żuławy czy Rusocina, wtedy może pan zabierać 
głos. Ale  teraz komentowanie, że wszędzie jest źle, bo w Straszynie źle odwołali 
panią sołtys, nie jest w porządku. My jako sołtysi chcielibyśmy mieć wybór taki jaki 
mamy. Każde sołectwo wybrało swój Statut, każde miało qworum przy jego 
zatwierdzaniu i każdy Statut był zatwierdzany przez Radę Gminy i wtedy trzeba 
było zgłaszać uwagi, ale i tak pewnie nie do końca byście mieli wpływ na to co w 
danym sołectwie mieszkańcy ustalili. Nieprawdą jest, że jest to ewenement, że 
odwołali panią sołtys. Dawno temu w Mokrym Dworze pamiętam jak sołtys 
ówczesny powiedział rano, że nie obchodzą go rolnicy, i tryb był taki jak teraz i już 
wieczorem nie był on sołtysem. Bo takie prawo mieli mieszkańcy.  
Pan Mariusz Kociński – czy może pan tylko potwierdzić, że radni gminy mogą 
uczestniczyć w zebraniach wiejskich?  
Pani Jadwiga Burdziuk – wypowiedź nie została nagrana z powodu nie włączenia 
mikrofonu.  
Pani Małgorzata Osowska – chciałam wyjaśnić, że pan Mariusz Kociński nie 
wtargnął na to zebranie, on został zaproszony i pani sołtys udzieliła mu głosu.  
Pan Mariusz Kociński – czy radny Gminy Pruszcz Gdański może przyjechać do 
Mokrego Dworu na zebranie wiejskie? Czy sołtys może go wygonić czy ma prawo 
go przyjąć?  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – tak może przyjechać. 
Przypominam, ze jesteśmy w punkcie Wolne wnioski, a do tej pory padł tylko jeden 
wniosek, a teraz toczy się zwykła dyskusja.  
Pan Zygmunt Zalewski – wypowiedź nie została nagrana z powodu nie włączenia 
mikrofonu.  
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XII. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XX Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona. 
XX Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 14.30.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XXI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 10 
września 2012 r.  
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